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— Ugye már kislány ko 
rában színésznő akart len
ni?

— Egyáltalán nem. N a
gyon sokái balett-táncosnak 
készültem , ö tév es korom 
tól tanu ltam  táncolni egy 
m agániskolában. H arm adi
kos g im nazista voltam , 
am ikor egy barátnőm m el 
azt olvastuk az újságban, 
hogy jelentkezni lehet a 
P ince Színházba. A b a rá t
nőm  v itt m agával, övé volt 
az ötlet, m égis engem  ta r 
to ttak  o tt kettőnk közül.

— Ez az amatőr együttes  
je len te tt akkora élm ényt, 
hogy? . . .

— Igen: hogy egy évvel 
később, 1970-ben jelentkez
tem  a  Színház- és F ilm m ű
vészeti Főiskolára, ahová 
elsőre föl is vettek. A Pince 
Színház rem ek elő tanul
m ány volt, K eleti Istvántól 
rengeteget lehete tt tanu ln i 
a sz ín já tszásró l. És remek 
volt a csapat! Egy új, ism e
retlen  és lelkesítő világba 
csöppentem.

— A  hivatásos színészek 
közö tt is m egtalálta a ha
sonló jó  légkört?

— A színész is, m int 
bárki, bará tok ra  tesz szert 
azok között, ak ik  körülve
szik, és term észetesen olya
nokkal is találkozik, ak i
k e t nem  kedvel. Egy jó 
produkció közösséget ková
csolhat, h a  viszont nem  
úgy m ennek a dolgok, 
ahogy kellene, köztünk is 
több a  civakodás.

— Még főiskolás volt, 
am ikor a tv -be li Bob her
cegből m egism erte az or
szág. N em  zavarja, hogy 
sokan ma is „hamvas nai- 
vakén t” ismerik?

— M iért zavarna? Azóta 
m ár sok m ásféle szerepem 
is volt, de az sem baj, ha 
akad, aki beskatulyáz. Mi
é rt lenne sértő, hogy azt 
m ondják: naivát kell já t
szanom ? Később m ajd  k i
derül, tudok-e váltani, h i
szen nem  játszhatok öre
gen is kislányokat. A szí
nészet hosszú távú  pálya...

— Szeret gyerekeknek  
játszani?

— Ügy alakult, hogy in 
kább a m agánéletem ben 
játszom  gyerekekkel, m in t
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a színpadon gyerekeknek. 
A főiskola u tán  vendégsze
repeltem  Szolnokon az „Öz, 
a  csodák cso d á jáéb an , am i 
nagyon jó előadás volt. 
Szerették a gyerekek, és 
szerettük  mi is. Mostani 
színházam ban, a  József 
A ttila Színházban kevés a 
gyerekdarab. Viszont a bá
tyám nak van két gyereke, 
és van egy keresztfiam  is, 
ak ire  n éh a  én vigyázok. 
Éppen a  m últkor is, am i
kor m ár un tuk  a  fogócs- 
kázás't és a  bújócskázást, 
felfedeztünk az egyik sa r
kon néhány vadgesztenyét. 
Eszembe ju to tt, hogy an 
nak idején m ennyi érdekes 
figu rá t készítettünk  mi 
gesztenyéből és gyufaszál
ból. Most a  keresztfiam m al 
gyárto ttunk  órákon á t ba
bát, lovat, zsiráfot.

— Éva, m ilyen  gyerek  
volt? Csöndes, jó  tanuló?

— Egyáltalán. Nem  vol
tam  ugyan éktelenül rossz, 
de m agába húzódó em inens 
sem. Az iskolánk, a Bem 
József Á ltalános Iskola kö
zelében volt egy grund, a 
K irály fürdő mellett. Oda 
já rtu n k  ki lábtengózni, ott 
töltöttem  az időm et a  töb
biekkel. Meg a  Sportuszo
dában, m ert öt évig úsztam. 
A színjátszás m ia tt hagy
tam  abba. De az igazsághoz 
tartozik, hogy soha nem  is 
akartam  versenyző lenni. 
Borzasztó volt, am ikor 
nyolcszáz m étereket kellett 
úszni időre, és „izzadtam ” 
a  vízben! M indezt azért, 
hogy egy m ásodperccel 
gyorsabb legyek a többinél. 
Máig sem értem , mi ebben 
a jó.

— Но saját gyereke len
ne, akarná-e, hogy sportol
jon?

— Én a sporto t á lta lá 
ban szeretem , és fontosnak 
tartom . A zért kelle tt ne
kem  éppen az úszás és 
nem  valam i szórakozta
tóbb, m ondjuk: labdajáték , 
m ert ötéves korom ig tüdő
asztm ám  volt. Táncolni is 
ugyanezért v ittek  el. De 
azt nem  tudom  megmon
dani, h a  m ajd  gyerekem  
lesz, hogyan fogom nevel
ni. Nem tartom  sokra a 
nem  szem élyre szabott ne

velési elveket. Ahogy en
gem neveltek a  szüleim, 
arró l is csak azt tudom, 
hogy m egfelelt. Szabadjára 
engedtek, de ez nem  je len
te tte  azt, hogy m agam ra 
hagytak  volna.

— V olt-e  valaha gondja  
a szépségével?

— K ifejezetten örültem  
annak, hogy olyan vagyok, 
am ilyen vagyok. Jó  az, 
am ikor a  srácok m egfor
du lnak  az u tcán az em ber 
után. De azért nem  va
gyok e láju lva m agam tól; 
tulajdonképpen magas, sző
ke, kékszem ű szerettem  
volna le n n i . . .  Tudom, 
hogy a szépség előny. Egy 
szép em berre szívesen néz
nek, könnyebben bará tkoz
nak  vele. De az t is tudni 
kell, hogy a  szépség elm ú
lik, önm agában nem  sokat 
ér.

— A  nagy sikerű  Abigél, 
a Szabó Magda m űvéből

forgatott té vé -film  ú j si
kert hozott Szerencsi Évá
nak is. Mi köze Abigélhez?  
H asonlítanak-e egymásra?

— Sem zárdát, sem  ne
velőintézetet nem  ism er
tem, és felnő tt fejjel já t
szottam  el ezt a kam asz
lányt. Nagyon különböz
tünk egymástól, de azért 
voltak hasonló élm énye
ink : m indenki tud ja , m i
lyen rossz az iskolában, 
am ikor a bará ta i valam iért 
m egharagszanak rá, és k i
közösítik. Aki tú l van az 
első szerelm én, az sem fe
le jti el, m ilyen nagyon hitt, 
és milyen nagyot csalódott. 
A leginkább azonos voná
sunk Abigéllel a h a táro 
zottság. Lehet, hogy rosz- 
szul döntök, de m agam  
akarom  eldönteni, m i jó 
nekem, mi rossz, m it aka
rok, és m it nem.

Nádasi Tibor


